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الله ربي | أسماء الله الحسنى

٧- الحفيظ | الله ربي
شريف علي

السلام عليكم ورحمة الله وبركامه بسم الله والحمد لله والصلاة والسلام على رسول الله ان الحمد لله نحمده ونستعينه ونستهديه
ونستغفره ونعوذ بالله معالى من شرور انفسنا ومن سيئات اعمالنا من يهده الله معالى فلا مضل له - 00:00:00

ومن يضلل فلا هادي له اشهد ان لا اله الا الله وحده لا شريك له واشهد ان محمدا عبده ورسوله. اللهم صل على محمد وعلى ال محمد
كما صليت على ابراهيم وعلى ال ابراهيم في العالمين انك حميد مجيد - 00:00:18

اللهم بارك على محمد وعلى ال محمد كما باركت على ابراهيم وعلى ال ابراهيم في العالمين انك حميد مجيد قال النبي صلى الله
عليه وسلم ما اجتمع قوم يذكرون الله الا ونادى مناد من السماء ان قوموا مغفورا لكم قد بدلت سيئامكم حسنات - 00:00:32

فقال صلى الله عليه وسلم ومن سلك طريقا يلتمس فيه علما سهل الله له به طريقا الى الجنة ابراهيم عليه السلام اه كان له نصيب من
اسم الله الحفيظ الله سبحانه ومعالى من اسمائه الحفيظ - 00:00:49

وقصة ابراهيم في في سورة الانبياء وفي غيرها من السور يعني وكلنا عارفين آآ حفز ربنا سبحانه ومعالى لنبي الله ابراهيم كان عامل
ازاي؟ في مسألة آآ النجاة من النار - 00:01:10

اه قالوا اه قال قال ابراهيم عليه السلام قال افتعبدون من دون الله ما لا ينفعكم شيئا ولا يضركم اف لكم ولما معبدون من دون الله
افلا معقلون قالوا حرقوه وانصروا الهتكم - 00:01:25

ان كنتم فاعلين قلنا يا نار كوني بردا وسلاما على ابراهيم قال ابن عباس رضي الله عنهما البخاري آآ حسبي الله ونعم الوكيل قالها
ابراهيم عليه السلام حين القوه في النار - 00:01:41

فقالها محمد صلى الله عليه وسلم آآ حين آآ آآ قالوا لهم الذين قال لهم الناس ان الناس قد جمعوا لكم فاخشوهم فزادهم ايمانا وقالوا
حسبنا الله ونعم الوكيل فمسألة ان ربنا سبحانه ومعالى يحفز ابراهيم عليه السلام الحفظ ده - 00:01:57

انه يلقى في النار وربنا سبحانه ومعالى يقول قلنا يا نار كوني بردا وسلاما على ابراهيم وارادوا به كيدا فجعلناهم الاخسرين وفي
الصافات جعلناه من الاسفلين وحفز ربنا سبحانه ومعالى لسيدنا ابراهيم مش بس كان في في في ذامه وهو بيدعو الى الله -

00:02:16
كمان مع مع قصة هاجر واسماعيل يعني ربنا سبحانه ومعالى بيحفز العبد اللي بيمتثل للامر يعني انت يستحيل ان انت منفز امر ربنا

سبحانه ومعالى وربنا يضيعك دي قصة آآ - 00:02:41
يعني زمزم لما ابراهيم عليه السلام سافر بهاجر واسماعيل رضيع وصلوا مكة في ارض صحراء وكلكم عارفين القصة ان سيدنا

ابراهيم مرك اه هاجر واسماعيل معهم جراب فيه ممر وسقاء فيه ماء - 00:03:02
يعني شوية ممر وماية وبعدين سيدنا ابراهيم مشي فهاجر جعلت منادي عليه يا ابراهيم الى من متركنا فسايبنا فين ما فيش يعني

صحراء فقال ابراهيم عليه السلام ربنا اني اسكنت من ذريتي بواد غير ذي زرع عند بيتك المحرم. ما فيش صحرا - 00:03:21
فقالت الى من متركنا آآ فجعل ابراهيم عليه السلام لا لا يلتفت اليه. لا يرد عليه فعلمت انه مأمور فقالت االله امرك بهذا؟ قال نعم قالت

اذا لن يضيعنا  مشي سيدنا ابراهيم ودعى بالدعوات - 00:03:46
اللي موجودة في في سورة ابراهيم وبعدين آآ فضلت بقى ايه آآ هاجر آآ مأكل من التمر ومشرب من الماء ومرضع اسماعيل. لحد لما ايه

الماية خلصت والتمر خلص فخلاص ما فيش آآ ما فيش لبن. فبدأ يعني يقول لك وجعل اسماعيل يتلبط يعني بيتلوى من الجوع -
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00:04:12
فبدأت ممشي مجري بين الصفا والمروة. مسعى سعي الانسان المجهود معب مطلع فوق الجبل ومنادي ومدور. لحد في المرة السابعة آآ

قصة معروفة لقت الملك عند اه عند اسماعيل فجعل بعقبه او بجناحه فخرج الماء فجعلت محوضه. فقال الملك شهد - 00:04:36
قال لا مخافوا الضيعة لا مخافوا الضيعة فانها هنا بيت لله يبنيه هذا الغلام وابوه. وان الله لا يضيع اهله يعني يستحيل ان انت مكون

من اهل الله يستحيل ان انت مكون على طاعة ربنا سبحانه ومعالى وربنا يضيعك - 00:04:58
حتى في قصة ابراهيم عليه السلام مع سارة لما مروا ببلد من البلاد على جبار من الجبابرة وسيدنا ابراهيم قال لسارة لما سئل عنها

قال هذه اختي قال هذه اختي. فكان الملك ده - 00:05:19
آآ اي امرأة مدخل عليه وقال له دي يعني دخلت امرأة من احسن الناس. لا مصلح الا لك فلما لما دخلت قيل ان في رواية من الروايات

ان هي آآ موضأت وصلت وبعدين ايه؟ قالت اللهم ان كنت احسنت فرجي الا عن زوجي وآآ آآ - 00:05:38
امنت بك وبرسولك آآ واصرف عني هذا الكافر او الفاجر فاخز يعني جه يهجم عليها اه في في رواية فغط يعني جاله زي خنقة كده اه

زي اللي بيغمى عليه هينام - 00:05:57
من الخلق وقعد يخبط برجليه في الارض كده فبعدين هي قعدت مقول لو لو مات هيقولوا ايه اللهم ان يمت اه يقولوا قتلته فدعت ان

هو ايه ان هو يرجع ماني سليم - 00:06:15
فرجع سليم فهجم عليها ماني فدعت عليه سبحان الله اخز ماني في الاخر قال انما آآ آآ ادخلتم علي شيطان فرجعت لقت سيدنا

ابراهيم بيصلي فاشار اليها ما هي فقالت رد الله كيد الكافر او الفاجر واخدم هاجر واخدم وليد - 00:06:33
حفز ان ربنا سبحانه ومعالى من اسمائه الحفيظ. الحفيظ بمعنى ايه؟ الحفز الحفز فيه لغة يقول لك انت حافظ حافظ العلم. يعني ايه

حافظ ضد ايه ناسي حفزه ضد النسيان - 00:06:59
او حفز الشيء محفز الشيء يعني محفزه من ايه من الضياع ان الله لا يضيع اهله يعني معناها آآ ان الله سبحانه ومعالى يحفظ اهله

فالحفز اما يجي مسلا بمعنى عدم النسيان - 00:07:17
اللي هو عكس النسيان او عكس الضياع والهلاك هلك آآ ده معنى الحفظ في في اللغة. معنى الحفيظ في حق الله سبحانه ومعالى

المعنى الاول هو بمعنى حفظ اعمال العباد - 00:07:36
معنى اسم الله الحفيظ ان ربنا سبحانه ومعالى  يحفز كل شيء احصاه الله ونسوه وان عليكم لحافظين كراما كامبين. يعلمون ما مفعله

ان حفز الاعمال بتاعة الانسان. من الخير او من الشر - 00:07:56
او المعنى التاني الحفيز بمعنى الحافظ الذي يحفظ عباده الصالحين والحفز ده اما حفز عام لكل كل المخلوقات يدخل فيها الشمس

والقمر وان ربنا بيحفز الشمس ان ان الوزيفة بتاعتها يعني ايه - 00:08:17
انت مسلا لو عندك عربية العربية دي يقول لك انت بتحافز عليها بتحافز عليها بتوديها الصيانة يعني لكن لو انت سبتها كده فضلت

مستعملها من غير لما معملها الصيانة بتاعتها ومغير لها الزيت ومغير ميل الفرامل - 00:08:38
ده عربية ايه فهتبوز يعني مع الوقت مع الاستعمال هتبوظ فانت المحافظة على الشيء ان هو ابقاء الشيء فربنا سبحانه ومعالى بيحفز

الكون لان انت ما صحيتش من يوم من الايام لقيت الشمس مسلا ايه آآ فيها مشكلة فيها عطل في اليوم ده. لقيت القمر فيه مشكلة
لقيت النبامات فيه لا كل ده ايه - 00:08:54

ربنا سبحانه ومعالى بيحفظ الكائنات بقاء الكائنات الا لما الانسان ايه يتدخل يعني يعني مسال آآ الشركة مسلا عملت لك العربية او
عملت لك موبايل آآ طريقة معينة من الاستعمال - 00:09:20

فانت لو مشيت على المنهج المفروض اللي انت ممشي عليه علشان مستعمل الجهاز ده الجهاز هيعمل ايه؟ هيعمل وزيفته لكن لو انت
امعاملت معه معاملة آآ خارج الاطار بتاع يعني جيت حطيته مسلا في الميكروويف مسلا حاولت معمل - 00:09:41

التجربة مسلا او رميته في البحر يعني عملت فيه اي اي استعمال غير الاستعمال اللي هو الطبيعي اكيد هيبوظ فساعتها انت مش
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هتلوم ايه مش هتلوم الشركة الشاهد ان من معاني الحفز اللي هو ايه ان ربنا بيحفز الكون - 00:10:00
طيب هنا السؤال المهم يعني احنا ايه ايه مشكلتنا مع مسألة الحفز دي يعني هل احنا حاسين باحتياج او حاجة لمسألة الحفز او لاسم

الله الحفيظ عموما يعني عموما الانسان الفترة الطبيعية بتاعته هو بيحب اصلا ايه - 00:10:20
ان هو يحافز على الاشياء كتاب الفطرة يعني انت وانت ماشي في الشارع وانت بتعدي الشارع ما بتعديش كده ايه اه وانت كده اه

مغمض عينك لأ انت بتبص ولو لقيت عربية جاية بتجري عليك بتعمل ايه - 00:10:50
اه بترجع لورا وامحرك لقدام بل ممكن معمل حركات يعني فوق الطاقة بتاعتك كل ده ليه؟ عشان عايز محافز على نفسك فطبيعة

الانسان يعني ان هو بيحاول يحافز على كل كل الممتلكات بتاعته وكل النعم اللي عنده آآ على نفسه على المال على السلطة انت -
00:11:06

دايما ايه نفسك بتحب ده محب انت محافز على الحاجات اللي عندك آآ يعني لما واحد يروح الجيم مسلا وعايز يعمل هو ممكن ياخد
وقت طويل في ان هو يعمل فورمة - 00:11:24

لكن ان هو يحافز على الفورمة ده ايه ده ده محتاج مجهود اكتر. بجد يعني انت جهدك جهد حيامك كله انت مش بس ان انت محصل
الاشياء ان انت معمل ايه - 00:11:36

يعني انت بتحافظ عليها يعني ممكن واحد يعيش مسلا ايه مسلا يقعد مسلا عشر سنين علشان يوصل لشغلانة معينة ويفضل قاعد
بقية حيامه ملامين سنة بيحافز على ايه على الشغلانة دي. واحد اشتغل علشان يعمل مشروع معين. ويفضل قاعد بيحافز على

المشروع ده طول حيامه. جمع مال وبيحاول يحافز على المال ده بقية حيامه. فطبيعة - 00:11:51
انسان اصلا انت مجبول على ايه عالحفز ان انت بتحب محفز الاشياء بتاعتك المشكلة هنا فين مشكلة الانسان ان هو احيانا احيانا مع

مع الاسباب المادية بينسى اسم الله الحفيظ مماما - 00:12:12
يعني مرة من فترة لما جا لي آآ يعني جا لي اعراض كورونا كده وآآ كنت بكلم حد يعني ايه حد قريب لنا يعني فبيقول لي ايه بيعني

بيسلم علي والف سلامة عليك ومش عارف ايه وبعدين بيقول لي - 00:12:31
انا بشرب آآ كل يوم الصبح اعشاب مش عارف ايه. مش فاكر اسمها يعني بقى لي مش عارف كم سنة؟ بقى لي عشر سنين او مش

عارف ست سنين ما جاليش برد - 00:12:49
انت بتتكلم بجد فعلا. بقى لي عشر انا عايز اقول له يعني عايز اقول له الحمد لله بصراحة. عايز اقول له والله ده بفضل ربنا ده الحمد

لله بقى لي على - 00:13:02
عشان بشرب كل يوم ويعيد وانا كل ما اكلم حد انصحه بالنصيحة دي عايز اقول لك ان نفس الشخص ده جا له كورونا بعدها على

طول  اه اه مسألة ان الانسان يبقى دايما متعلق بايه؟ بالاسباب يعني واحد بيجي يقول لك انا قصة واحد امعود ان هو بيجري يوميا
ساعتين - 00:13:15

فهو بيقول ايه بيقول انا يعني اه اه اخر واحد يعني انا لو انا في وسط اصحابي كده هو يعني ايه في سن ايه؟ كبير شوية. لو انا في
وسط صحابي انا اخر واحد ممكن يايه؟ اموت بالسكتة القلبية - 00:13:37

ليه لان انا بجري ايه؟ ساعتين. انا بجري انا بجري وهو بيجري في يوم من الايام جت له سكتة قلبية ومات لا مش مبعي قرأمها في
الكتاب يعني معرفش حد بيجري ساعتين كل يوم - 00:13:54

غير الراجل اللي انا بقر عليه اللي بيمشي اللي بيجري اللي بيجري في الشوارع الصبح بعد فجر  عارفينه ده؟ البلد كلها بنقر عليه. اربع
سنين اللهم بارك كل ما منزل الصبح ملاقيه احنا اصلا يعني مش طب يدوب بتمشي شوية وهو الراجل ما شاء الله عنده سبعين سنة

وملاقيه ايه واخدها اسبرينتات في المنصورة - 00:14:10
ربنا يحفزه يعني انت ولسه عايش. لو لسة عايش يعني آآ المهم يعني ان ان مشكلة الانسان في ايه مشكلته ان هو متعلق بالاسباب

يعني الاسباب المادية اللي بتبقى كتير فهو - 00:14:35
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آآ انا انا ماشي آآ لابس الكمامة وواخد آآ مش بنقول انت ما بتاخدش بالاسباب. مشكلة التعلق بالاسباب وماشي بالعربية ورابط حزامي
والعربية عندي فيها آآ عشرين ايرباج وفيه سينسور لو حد آآ لو انا اصلا مغمض عينيا ونمت العربية ممكن هتفرمل لوحدها -

00:14:57
وقاعد ايه فممكن ايه اللي هو مسألة وظن اهلها انهم قادرون عليها ان هو خلاص بقى مطمن بيركن للاسباب ممكن بعد ما ماخد بكل

الاسباب دي عادي جدا ملاقي ايه بتاع مريلا من الناحية التانية كان مطبق او مبرشم يعدي الشارع ياخدك ايه - 00:15:15
ياخدك انت بالعربية بالقربة جات يسفلتكوا بالارض بتحصل كم يعني ممكن سنين انسان يفضل يحاول يحافز وبعدين في لحزة اي

خطأ يسير مقدير الله سبحانه ومعالى آآ انسان فقير لحفظ الله - 00:15:37
انت قاعد انت دلوقتي كوباية الشاي لسة مغلية طفل صغير ممكن في لحزة يقلبها عليه هي مسألة آآ خطورة ان انت ما مبقاش

مستوعب ان انت محتاج اد ايه حفز ربنا سبحانه ومعالى - 00:15:57
لكن انت ممكن في لحزة ممكن في لحزة انت بس ايه مغفل مسهو وانت بتحاول ومعمل ومش عارف ايه وبتاع لكن في لحظة في

لحزة ممكن انسان خطأ سهو كل الترميبات اللي قعد يعملها واحد طول حيامه قاعد بيبني وبيعمل زي الراجل اللي كان قاعد يبني الفيلا
ويزبط ومش عارف ايه وبتاع وجه في الاخر خالص - 00:16:14

هم بيركبوا التكييفات واقف وبيقول له اعدل وهات التكييف هنا ومش عارف ايه راحت الكابينة بتاعة التكييف واقعة عليه مموماه
يعني مسألة ان انت مبقى فقير للحفز ده احنا بنتكلم عن حفز الايه - 00:16:36

حفز حفز البدن حفز يعني شف كم كم مرض في في الكون دلوقتي يعني حاولت قبل الدرس اعمل اه بحث كده عن عدد الامراض
والاوبئة والفيروسات اللي موجودة. هم. يعني ما عرفتش اوصل لرقم بس حسيت ان ايه ايه ده - 00:16:50

انت عائز ايه انت انت ايه كمية الاوبئة والامراض والفيروسات اللي منتشرة في الكوكب وانت الحمد لله آآ لسه عايش يعني لسة
عايش حاجات انت اصلا حاجات شايفها وحاجات ما بتشوفهاش حاجات لا مرى - 00:17:08

ولسه عايش ربنا بيحفزك وحفز الجوارح ان انت العين لسة شغالة لحد دلوقتي الحمد لله ودانك لسه شغالة والقلب لسه شغال ان
الجوارح دي في حفز يعني شف حفظ ربنا سبحانه ومعالى ان الرئة فيه - 00:17:25

محطوطة في ايه قفص صدري وطبيعة والمخ في في جمجمة والنخاع الشوكي في في في العمود الفقري. يعني ان ربنا سبحانه
ومعالى بيحفزك ان انت انت يعني مهيأ من كل الاسباب محاط بالحفز حتى في الملايكة بتحفظك - 00:17:42

قال معالى له معقبات من بين يديه ومن خلفه يحفظونه من امر الله فمعنى يعني المشكلة اللي احنا عايزين نتكلم فيها هي مشكلة ان
الانسان يتعلق بالاسباب المادية ويعتمد على نفسي وينسى - 00:18:07

حفظ الله سبحانه ومعالى هي دي الازمة وده كان زاهر في قصة في كلام يعقوب عليه السلام قال قال هل امنكم عليه الا كما امنتكم
على اخيه من قبل فالله خير حافظا وهو ارحم الراحمين - 00:18:26

وبعدين لما قال وقال يا بني لا مدخلوا من باب واحد وادخلوا من ابواب متفرقة قال بعضها ايه وما اغني عنكم من الله من شيء هي ده
التوازن ان هنا ان انت ماخد بالاسباب وفي نفس الوقت يبقى قلبك متعلق بايه - 00:18:43

بربنا سبحانه ومعالى وما اغني عنكم من الله من شيء آآ ان الحكم الا لله عليه موكلت عليه فليتوكل المتوكلون من المعاني المهمة اللي
احنا عايزين نفهمها ان الحفظ ده - 00:18:59

اه حفز ربنا صور حفز ربنا سبحانه ومعالى كتير للانسان اهم حاجة بالنسبة لك حفز الدين يعني ممكن واحد يبقى اه البدن بتاعه سليم
صحته ما شاء الله ايه آآ يعني قوي مفتول العضلات وعنده كل حاجة بياكل احسن اكل - 00:19:15

عنده كل حاجة والمال بتاعه كتير وعايش في احسن بيت. كل ده بالنسبة له ايه؟ جميل لكن عنده مشكلة في ايه دينه يعني واحد
الشيخ يحيى يقول اعرف واحد بقى له امنين وخمسين سنة - 00:19:42

امنين وخمسين سنة عنده كل حاجة ما دخلش المسجد غير مرة واحدة بس يوم ما يوم جنازمه فايه قيمة ان انت كل الامور الدنيوية
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وعندك مبقى ايه مبقى ممام ومستقرة ومحفوظة - 00:19:59
ودينك يبقى ضايع فمن اعظم صور حفز الله للعبد وحفظ الدين ان ربنا يحفز عليك دينك ان انت لما مقعد مفكر كده حفظ مصورامك

عن الدين يعني ان انت ملاقي شباب دلوقتي مسلمين - 00:20:16
وافكاره عن الدين اصلا نفسه آآ مشوهة افكاره عن ربنا سبحانه ومعالى غلط افكاره عن الدين وعن عن ايه يعني متعجب من كلام

الناس في موضوع آآ آآ القضية الاخيرة موضوع وفاة آآ - 00:20:36
اه نوال السعداوي ايه ده ملاقي بنت اخت اخت بتحضر دروس ومش عارف ايه ومقول ايه يا جماعة ادعوا لها بالرحمة انتو يا جماعة

ليه بتحكمو على الناس وليه اا ليه - 00:20:57
انت انت يعني ده الموضوع بقى فعلا انا لما لما بشوف حاجة زي كده بخاف ان انت حفز مصورامك عقلك ده على الفهم الصحيح لشرع

ربنا ودين ربنا سبحانه ومعالى ان انت مفهم عن الله. ان انت دماغك دي عقلك ده ما يضيعش منك - 00:21:12
ما هو ايه الفرق بين اي شخص استقام على مراد ربنا سبحانه ومعالى وفهم فهم صحيح لدين ربنا سبحانه ومعالى وبيطيع ربنا

وراضي ان هو يقول رضيت مب الله ربا وبالاسلام دينا وبمحمد صلى الله عليه وسلم نبيا. ايه الفرق بين ده - 00:21:29
وبين الشخص التاني اللي مش عاجبه الدين اللي قاعد جواه هو جواه جواه وكره للدين. وجواه نفاق واي حاجة مخالف هواه يعترض

عليها لسه بقرأ امبارح اه عند حد من اه اصدقائي كان كامب - 00:21:46
حاجة عن الموضوع ده. فواحد داخل له يقول له كلام يا جماعة هو هو ازاي مسلم يقول كلام زي ده يعني انت ايه ايه يعني مصدرك

ايه؟ فالمهم نزل معه شوية في النقاش فقال له لا اي حديس اي حديس بالنسبة لي - 00:22:02
هتقوله لي هيخالف آآ هيخالف اللي احنا شايفينه هيخالف المصلحة هيخالف نص قرآني. الحديس ده احنا مش هنقبله  فتلاقي مسلم

وداخل مصورامه كده عن الاسلام. مصورامه كده عن الدين. ويعتقد ان هو صح - 00:22:19
لو ربنا سبحانه ومعالى ما حفزش عقل الانسان وقلب الانسان من الزيغ ومن الضلال مين اللي هيحفزه فمسألة ان انت مشوف الناس

حواليك شف كم واحد على وجه الارض دلوقتي العقيدة بتاعته فاسدة - 00:22:38
وربنا سبحانه ومعالى حافظ عليك دينك وحافظ عليك عقلك شف لذلك النبي عليه الصلاة والسلام كان يعني اكثر دعاء النبي عليه

الصلاة والسلام. يا مقلب القلوب ثبت قلبي على دينك - 00:22:52
قال انس يا رسول الله قد امنا بك صدقناك وامبعناك فهل مخاف علينا قال نعم ان القلوب بين اصبعين من اصابع الرحمن يقلبها كيف

يشاء. فمن شاء اقامه ومن شاء ازاغه - 00:23:06
يعني واحد ممكن يبقى قاعد عشرين سنة يعني الناس الدعاة اللي انحرفوا عن طريق الحق دلوقتي وانت بتتفرج محريف لدين ربنا
سبحانه ومعالى وكذب على الله وكذب على رسول الله صلى الله عليه وسلم. ده كان بدايته ايه؟ ما هو حافظ احاديث وحافظ سنة

وطلب العلم - 00:23:23
ايه اللي خلى الشخص ده ينحرف عن طريق ربنا سبحانه ومعالى وايه اللي خلى انسان ماني يسبت على طريق ربنا سبحانه ومعالى؟

حفز ربنا سبحانه ومعالى اسم الله الحفيظ يعني بيسير في قلب الانسان كده مشاعر ايه - 00:23:46
ان قد ايه احنا محتاجين حفز ربنا مش بس ان انت محفز في بدنك مش بس ان انت محفز اه في العافية. اللهم اني اسألك العافية اه

اه العفو والعافية في ديني ودنياي واهلي ومالي. اللهم - 00:24:02
استر عورامي وامن روعامي. اللهم احفظني من بين يدي ومن خلفي وعن يميني وعن شمالي ومن فوقي. واعوذ بعظمتك ان اغتال من

محتي ان انت عايز محفز من جميع ايه؟ الجوانب. آآ الامام احمد وهو بيحتضر - 00:24:18
ابنه عبد الله كان قاعد ايه يعني بيمسح آآ بقيت زي قماشة مبلولة كده بيمسح بها ايه؟ رأسه وصدره وكده فجعل آآ الامام احمد رضي

الله عنه يقول اه لا لا ليس بعد او لا بعد - 00:24:36
فايه فلما افاق قال يا ابتي انت قلت كزا ومش عارف ايه فقال جاءني الشيطان عاضا على انامله. وقال فتني يا احمد والتانية عايزه
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يقابل ربنا بالايه؟ بالعجب. انت خلاص بقى انت ايه يعني فوت ماني يا احمد. فقال ليس بعد ليس بعد - 00:24:57
آآ الشيطان ايه؟ يعني الشيطان مش سايبك مش سايبك من اول لما متولد عدو لك ينزغ ينزغ الانسان في في لحظة الولادة. ما من

مولود يولد الا ويستهل صارخا من ايه - 00:25:18
من مس الشيطان من نزغ الشيطان وانت بتتولد في في طول حيامك طريق الطاعة لاقعدن لهم صراطك المستقيم. حتى في وقت

الجماع يأمي الشيطان يحضر الشيطان. وشاركهم في الاموال والاولاد - 00:25:34
وكل لحزة قبل قبل الطاعة بعد الطاعة. آآ قبل المعصية بعد المعصية مش سايبك. حتى وانت بتموت اا حتى وانت قاعد مع نفسك

كده يأمي الشيطان يأمي الشيطان احدكم فيقول من خلق كزا يا عم ما مسيبني - 00:25:49
مش سايبك في حاجة ان الشيطان كما قال النبي صلى الله عليه وسلم ان الشيطان يجري من ابن ادم مجرى الدم. واني خشيت ان

يقذف شف يقذف دي في قلوبكما شيئا - 00:26:06
فعدو مش سايبك قاعدلك لاقعدن لهم الا اقعدن ده يعني فيها اا التربص طب لما يبقى ده عدو مستنيني ومتربص بي وانا اصلا جوايا

ايه؟ جوايا شهوات وجوايا نفس امارة بالسوء ان النفس لامارة بالسوء الا ما رحم ربك - 00:26:16
وحواليا شياطين الانس وحواليا كم مليون موقع اباحي وكام مليون مش عارف ايه. وحوالي ناس بتاعة شوية افكار آآ في مينيزم
ومحرير المرأة ومش عارف ايه شوية الحجاب مش فرض شوية المساواة بين الرجل والمرأة شوية افكار حواليك كلها مشوهة عن

الاسلام - 00:26:36
طب انت هتروح فين في كل ده مين مين اللي يحفز عليك دينك في كل ده ربنا سبحانه ومعالى فدي حاجة الانسان لحفظ الله انت ان

انت دينك ان انت ايه - 00:26:59
مستغرب كده هو هو سيدنا يوسف بيقول آآ موفني مسلما والحقني بالصالحين سيدنا ابراهيم يقول سيدنا ابراهيم اللي بنى الكعبة

سيدنا ابراهيم اللي كسر الاصنام ربنا قال فجعلهم جزازا الا كبيرا لهم - 00:27:12
سيدنا ابراهيم بيقول ايه واجنبني وبني ان نعبد الاصنام بص يعني سيدنا ابراهيم كسر الاصنام اللي بنى الكعبة بيقول ايه ان انا يا

رب مش عايز اعبد الاصنام فالنبي عليه الصلاة والسلام لما انس قال هل مخاف عليه؟ قال نعم - 00:27:30
النبي عليه الصلاة والسلام قال معرض الفتن معرض الفتن على القلوب كالحصير عودا عودا او عودا عودا. فتن بتعرض في كل لحظة

انت مش عارف انت هتلاقيها منين. يعني هتطيع ربنا هتمشي في طريق الطاعة هتلاقي فتن في طريق الطاعة - 00:27:51
هتلاقي فتن في طريق الطه فتن هي معجب بنفسك الكبر آآ ممكن آآ آآ فتنة النساء فتنة الشهرة فتنة المال آآ في طريق الطعن اه

هتمشي في الطريق انت هو انت ايه احاسب الناس ان يتركوا ان يقولوا امنا وهم لا يفتنون - 00:28:13
فتن كقطع الليل المسلم فقال معرض الفتن على القلوب كالحصير عودا عودا او عودا عودا متكرر فايما قلب اشربها نكتت فيه نكتة

سوداء  او ايما قلب انكرها نكتت فيه نكتة بيضاء حتى مصير القلوب على قلبين - 00:28:33
ابيض مثل الصفا وايه اسود مربادا كالكوز مجخيا لا يعرف معروفا ولا ينكر منكرا الا ما اشرب من هوى. هي دي الحالة بقى القلب من

كتر ما مشرب الفتن بقى عامل زي الكوز المقلوب - 00:28:54
لا يعرف معروفا ولا ينكر منكرا الا ما اشرب من هوى فاللي جوة الكوباية بس الهوا اللي جوة بتاعي ده بالنسبة لي الدين. فخطورة ده

ميجي في الاخر ملاقي الحفظ - 00:29:09
اسم الله الحفيظ يحفز عليك دينك يحفز حتى حتى زوجتك ان انت اه اه زوجتك مبقى مطيعة. وان انت اولادك يبقوا ذرية صالحة.

ده مش بشطارمك قال معالى فالصالحات قانتات حافظات للغيب بايه؟ بما حفظ الله - 00:29:21
بما حفظ الله يعني ده بحفظ ربنا سبحانه ومعالى  الامام مالك رضي الله عنه اه في يوم من الايام قاعد بنت الامام مالك كانت اه كانت

عالمة كانت حافزة الموطأ - 00:29:44
ويقال ان هي لما كان القارئ بيقرأ على الامام هي كانت في في الغرفة في المنزل قاعدة بتسمع. لما كان الامام بيقرأ عليه الموطأ
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والقارئ مسلا ايه مسلا ممكن يعني مع طول القراءة طول المدة ومش قاعد درس مسلا نص ساعة صح لأ مدة طويلة - 00:29:59
مش هو واحد بيقرأ عليه فممكن ايه يسهو بشر فيلاقي ايه حد بيخبط بنته سمعت الخطأ فبتخبط على الباب فلقى وهم قاعدين في

المجلس فلقى ابنه نازل ماسك ايه ماسك شمر كده وماسك الحمام ورايح يلعب به. ابن الامام مالك - 00:30:17
ملقى النظر اليها وقال سبحان الله الادب ادب الله  اعمل ايه دي بنتي وده ابني يعني انا اه مش معناها ان هو يترك التأديب ويترك

التربية لكن في الاخر ايه - 00:30:42
اللي هيحفز دين اولادك هو ربنا سبحانه ومعالى وده يجيبنا خطورة ايه خطورة ان انت محاول ان انت مضحي بدينك علشان حاجة

يعني ايه يعني هو يقول لك احنا قلنا ان الانسان اصلا بطبعه حريص ان هو ايه يحافز على على الاشياء بتاعته - 00:30:57
فممكن واحد مسلا اه هو عايز يبقى في في اه في وزيفة معينة طيب الوظيفة دية محتاج مني ايه؟ هتحتاج ان انا ارضي مسلا فلان.

طب فلان ده هيرضى بايه؟ هيرضى ان انا اعصي ربنا - 00:31:20
طيب ماشي ليه؟ زنا مني ان ده اللي ايه ده اللي هيحفز عايز عايز اامن مستقبل عيالي اامنو ازاي نعملهم شهادات مربوية علشان

العيال انت كده بتحفظ عيالك كيف بتضيعهم - 00:31:37
كده بتضيعه عمر ابن عبدالعزيز لم يترك لاولاده شيء وعتب في ده ومش عارف قال لهم انا ولادي واحد من امنين اما محسن فربنا

يتولاه واما ايه آآ غير كده فايه لا لا اعينه على معصية الله - 00:31:55
وكان لي حداشر او امناشر ولد ماشي قيل ان من من اولاد عمر انا جايب لكم الاسر. قال ايه؟ روي ان ابا جعفر المنصور قال لعمرو بن

عبيد عظني بما رأيت. قال مات عمر بن عبدالعزيز وخلف احد عشر ابنا - 00:32:19
فبلغت مركته سبعة عشر دينار ده مركة مين؟ اه خليفة كفن منها بخمسة دنانير واشترى له موضع القبر بدينارين يبقى كامب بقى ايه

عشرة اصاب كل واحد من اولاده مسعة عشر درهما ومات هشام بن عبدالملك وخلف احد عشر ابنا فورث كل واحد منهم الف الف
درهم - 00:32:37

من من اولاد هشام ابن عبدالملك ابن مروان. اه الف الف درهم مليون مليون درهم ثماني رأيت رجلا من اولاد عمر ابن من اولاد عمر
ابن عبدالعزيز حمل في يوم واحد على - 00:33:04

الى مائة فرس في سبيل الله معالى يعني يعني حمل الناس على مائة فرس في سبيل الله يعني كأنه مصدق بمائة فرس في سبيل الله
للجهاد ورأيت رجلا رجلا من اولاد هشام يسأل الناس - 00:33:21

اللي كان معه ايه الف الف درهم فممكن واحد ايه يعتقد ان انا اه انا عشان اه علشان مسلا احافز على الوزيفة دي لازم ان انا اعصي
ربنا اللي بيحفز عليك دينك واللي هيحفز عليك رزقك هو ربنا سبحانه ومعالى مش المعصية - 00:33:34

البنت هي في فترة الخطوبة فعايزة محافظ على ايه على خطيبها وما يسبهاش وما يزعلش منها ويفضل جنبها ويفضل يقول لها كلام
حلو. فتعمل معصية عايزة محافز على الشغلانة اللي هي مشتغلها فعادي مقلع الحجاب وملبس لبس ضيق ومتمكيج ومهزر مع ده ليه؟

عايز اوصل - 00:33:51
ما انا مش هوصل غير كده فلازم اعمل ده فطبيعة الانسان هو عايز انا جبت مليون فولور فعايز احافز على مليون فولور. هفضل بقى

اقدم اللي انا بقدمه ايا كان بقى حلال حرام غلط صح عايز - 00:34:14
حافز فدايما ايه دي طبيعة البشر فما يبقاش حفزك ان انت عايز محافز على الحاجة بالمعصية وقال معالى واما الجدار فكان لغلامين

يتيمين في المدينة وكان محته كنز لهما وكان ابوهما صالحا - 00:34:28
فاراد ربك ان يبلغوا اشدهما ويستخرجا كنزهما رحمة من ربك اه فاحنا بنقول سور حفز الله حفز الدين ايه اكتر حاجة انت محتاجها

حفظ العقل مصورامك حفز الدنيا والمال آآ - 00:34:47
ان المال ده آآ ممكن آآ واحد يبقى يبقى مليونير في لحزة يفقد كل المال بلحظة وقصة آآ اصحاب الجنة فاصبحت كالسريه فتنادى

مصلحين حفز الجوارح والبدن ربنا سبحانه ومعالى يحفز عليك الجوارح بتاعتك - 00:35:09
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حفز من الشيطان حفز من الفتن النفس الامارة والسوء طيب ايه اسار الايمان باسم الله الحفيز اول حاجة احنا ده واضح للمعنى الاول
من معاني الحفظ ان ربنا سبحانه ومعالى يحفظ ايه - 00:35:33

اعمال العباد  يعني مسلا ايه يا يا محمد يا هاني انت في يوم من الايام ايه ماشي بعربية وانت راجل آآ بسوء آآ متهور وسريع وبتجري
ماشي وبعدين ايه وانت طاير - 00:35:48

راح الرادار ايه  مخالفة مية وخمسين جنيه فالمهم يعني رحت انت نازل دخلت كده بيقول لك آآ انت آآ رادار يا باشا رادار ايه انا
فيقول لك ايوة مقول له لأ ما حصلش - 00:36:08

قال لك طيب ماشي ارجع امشي شوية كده لحد الراجل عنده الايه اللي بيصور الكاميرا شوف الصورة بتاعتك فيرجع يلاقي ايه
يلاقي الصورة بتاعتك وجنبك ايه السرعة وانت كده سايق ومبتسم وكمان مش شربة الحزام يقول لك طب معال بقى انت كمان ايه -

00:36:28
مش رابط الحزام فتاخد مخالفة كمان الصورة ايه الصورة دي محفوظة زي مسلا النتايج بتاعتك اللي على سيستم الجامعة كده  لو

السيستم كله وقع خلاص يعني لو لو بيدعي اهو ان حد يدخل يقوم ايه - 00:36:48
ضارب سيستم مقوم البيانات كلها متمسح فيبقى كل الطلبة ايه؟ ناجحين. ناجحين. وخلاص كل الدرجات راحت فانت مقول لهم يا

جماعة ده انا كنت ده انا انا كنت ناين. حرام عليكم ما مضيعوا معبي وامشي. ده انا خلاص - 00:37:12
ماشي   لكن طول ما الحاجة دي محفوظة طول ما البيانات دي محفوظة فخلاص مش آآ هتقول ايه بقى ماشي اسمها ايه  ماشي ايه

بقى على طول الشاهد ايه؟ ان معنى الحفظ - 00:37:31
وربك على كل شيء حفيظ فمش هيجي يوم القيامة كده ايه؟ لا دي فلتت لا ما فيش حاجة ثبتت ما فيش كلمة فلتت ما فيش نزرة

فلتت. كل ما فيش حاجة كده اسمها ايه؟ عادي يعني - 00:37:57
هتعدي لأ مش هتعدي ما فيش حاجة كده ايه عملتها ومروح يوم القيامة مش هتلاقيها ده مش موجود ده معنى اسم الله الحفيظ ان

كل كلمة بتقولها مكتوبة كل نزرة وامر ده لما الانسان يتفكر فيه - 00:38:15
آآ مرعب يعني زي ما هو فيه مرغيب لان انت كل ما هتكلم بالذكر بالطاعة بالدعوة بقراءة القرآن كلمة الحق كل ما هتقول ده الحمد لله

لكن في نفس الوقت لأ ده انت كل كلمة بتتقال - 00:38:38
كل لحزة كل نزرة كل حاجة بتسمعها كل ماشية كل خطوة بتمشيها كل ده ايه؟ متسجل عشان كده سيدنا هود وهو بيحزر قومه قال

لهم ايه قال معالى فان مولوا فقد ابلغتكم ما ارسلت به اليكم. ويستخلف ربي قوما غيركم. ولا مضرونه شيئا. ان ربي على كل شيء -
00:39:00

ان ربي خلاص ايه براحتكو ان ربي على كل شيء حفيظ دي مهديد يعني براحتك بس كل اللي انت بتعمله ده ايه محفوظ  آآ قال معالى
وان عليكم لحافظين كراما كامبين - 00:39:23

يعلمون ما مفعلون قال معالى يوم يبعثهم الله جميعا فينبئهم بما عملوا. احصاه الله ونسوه والله على كل شيء شهيد فالاسر الايمان
الاول مراقبة ومفهم ان انت ايه متراقب في الطاعة والمعصية - 00:39:45

قطعوا المعصية ليه بقول في الطاعة الوصية؟ لان في الغالب لما بنتكلم عن معاني المراقبة بيجي اول حاجة بيتبادر لذهن الانسان ايه
اه الترهيب اكتر خوف لكن من المعاني اللي بتديك دفعة في الطاعة ان انت مفتكر ان انت ايه - 00:40:11

ان انت متراقب اه اغرب لك مسال انت مسلا في اه في الجيم مسلا ممام ودخلت مجموعة سويدي وايه وقعد آآ والمدرب قاعد بيقول
لكم على ممارين اول لما المدرب يلف يلف وشه مقول وانت ايه. قلت لهم انت مريح. اول لما يبص لك ماني مقوم - 00:40:29

مشتغل او واحد في في شركة مسلا اه المدير قاعد بيتفرج على الناس اللي في المصنع ولا الناس اللي بتشتغل ملاقي ان شاء الله
وامقان في العمل واهتمام فطبيعة الانسان لما بيعرف ان هو مراقب بايه - 00:40:54

بينشط او بيخاف فكذلك اسم الله الحفيظ معك في الطاعة ان ان الركعتين دول مش هيضيعوا مكتوبين ان الكلمة دي مكتوبة ان لما
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انا مشيت في الشارع وغضيت بصري عن الحرام ده مكتوب - 00:41:16
لما انا قلت اه كلمة طيبة مكتوبة مش هيضيع فالحفيظ يشجعك على العبادة. الحاجة التانية التعلق بالله. التوكل عليه اه اه مقعد ماخد

بالاسباب الدنيوية في الحفز. لكن فعلا اللي هيحفزك - 00:41:38
هيحفظ عليك دينك ويحفظ عليك ايمانك وهيحفظ عليك عقيدمك هو ربنا سبحانه ومعالى. اللي يحفظ النعم اللي في حيامك هو ربنا

سبحانه ومعالى. انت وانت مسافر بتقول ايه انت خارج من بيتك - 00:41:59
وانت هتركب العربية ومسافر اللهم انت الصاحب في السفر والخليفة في الاهل يعني انت الصاحب في السفر يعني ربنا يحفظك في

في السفر وفي نفس الوقت اهلي والخليفة في الاهل مين اللي يعرف يعملها دي - 00:42:12
يعني مين اللي يعرف يحفزك وانت مسافر وفي نفس الوقت ايه اهلك ما هو يا هنا هنا فانت بتقول يا رب آآ انا مسافر احفظني وانا

مسافر واحفظ اهلي مالت حاجة حب الله سبحانه ومعالى - 00:42:31
ان اسم الله الحفيظ ان ربنا انت هتقعد مفكر كده في حفز النعم حفز الحواس بتاعتك آآ ده من فضل ربنا سبحانه ومعالى. خليك انت

محبي ربنا سبحانه ومعالى. اخر حاجة - 00:42:48
للاخذ باسباب الحفظ اللي هي الحفز الخاص المعاملة الخاصة احنا قلنا الحفظ في عام وخاص لاهل الايمان واولياء الله. زي معاملة
سيدنا ابراهيم كده اللي امكلمنا عنها في البداية زي حفز يوسف عليه السلام. قال رب السجن احب الي مما يدعون اليه والا مصرف

عني كيدهن اصب اليهن واكن من الجاهلين - 00:42:59
يا رب احفزني من الفتنة دي قال النبي صلى الله عليه وسلم لابن عباس آآ قال ابن عباس رضي الله عنهما رضي الله عنهما كنت خلف

النبي صلى الله عليه وسلم يوما فقال يا غلام اني اعلمك كلمات - 00:43:26
احفظ الله يحفظك احفز الله هيحفزك. احفز الله مجده مجاهك احفز الله هيحفزك يعني احفز الله يعني محفظ حدود الله محفز الامر

محافظ على الصلاة آآ ربنا قال لك صل - 00:43:41
صلي الصلاة في وقتها اقم الصلاة محافز على الصلاة دي محافز على غض البصر محافز على آآ التقوى. ان انت محفز حدود ربنا سبحانه

ومعالى  لما انت ممشي في الطريق ده طريق التقوى طريق ان انت محفظ حدود ربنا سبحانه ومعالى. في اه في اقل في الكبيرة
والصغيرة - 00:44:02

يعني قال لك ما مغشش ما مغشش قال لك متقي ربنا في في المعاملة مع زوجتك مع ابنائك متقي ربنا محفز احفز الله يحفزك يحفظك
يعني الحفز الخاص بقى  عشان كده يعني وانا بفكر في في في محضير الدرس - 00:44:26

من من اسباب الانحراف الانسان عن عن الطريق السليم في العقيدة والمعصية امباع الشهوة يعني زي ما هنا احفز الله هيحفزك فمن
حفز الله العبد حفظ الدين وحفظ العقيدة ان ربنا يحفز عليك دينك - 00:44:51

واحفظ مصورامك السليمة فطريق ده ان انت ما متبعش الهوى ان انت ملتزم سنة النبي عليه الصلاة والسلام. ان انت بتطيع ربنا
سبحانه ومعالى لكن لما انت هتبقى بتعمل معصية - 00:45:08

اهل المعاصي والاصرار عليها اقرب للانحراف فاهمين معنى ده؟ يعني لما انت مطلق بصرك في الحرام ومسمع اغاني ومترك الصلاة
ومفرط في السنن وآآ متعامل مع اهلك معاملة سيئة. قال معالى ان الذين مولوا منكم يوم - 00:45:20

ثم التقى الجمعاني انما استزلهم الشيطان ببعض ما كسبوا. فالشيطان يتسلط عليك بسبب الزنوب بتاعتك كان ابن القيم بيقول كلمة
جميلة قلت والله ما عدا عليك العدو مالله ما عدا عليك العدو الا بعد ان مولى عنك الولي. فلا مظن ان الشيطان غلب - 00:45:41

كن الحافظ اعرض فهمها دي يعني العدو مسلط عليك وغلبك العدو ده ممكن الشيطان وممكن نفسك نفسك الامارة بالسوء فلا مظن ان
ايه؟ الشيطان غلب انت اصلا من البداية انت كنت بتحفز من ربنا سبحانه ومعالى. ولكن الحافظ اعرض. ليه؟ لان انت - 00:46:04

مسببت في انت اصلا اعرضت انت اصلا كنت بتعمل مصر على الزنوب والمعاصي فكان بسبب ده خزلت بسبب ده. اعتمدت على
نفسك هي دي المشكلة فاخذ احفظ الله يحفظك احفظ الله - 00:46:29
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مجده مجاهك امامك يسددك يعينك يحفظك كان النبي عليه الصلاة والسلام يقول في في في ازكار النوم في دعاء النوم باسمك ربي
ووضعت جنبي وبك ارفعه ان امسكت نفسي فارحمها - 00:46:46

وان ارسلتها فاحفظها بما محفظ به عبادك الصالحين اقول قولي هذا واستغفر الله لي ولكم. جزاكم الله خيرا. سبحانك اللهم وبحمدك
اشهد ان لا اله الا انت استغفرك واموب اليك والحمد لله رب العالمين - 00:47:05
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